
SF Guldborgsund   

Referent: Ane Riise-Knudsen 

SF Guldborgsund generalforsamling 

den. 8. februar 2024 kl. 18:00 
 

1. Valg af dirigent 

2. Valg af referent 

3. Godkendelse af dagsorden 

4. Beretning v/ formanden  

5. Godkendelse af revideret regnskab v/ kassereren 

6. Vedtagelse af budget 

7. Indkomne forslag (der er ikke indkommet forslag)  

8. Opdateringer af Arbejdsprogram 2022-25 (se vedlagte) 

9. Valg til bestyrelse og suppleanter. På valg er formand og sekretær, 3 

bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter.   

10. Forslag til politisk udtalelse/ pressemeddelelse (Forslag vil blive fremlagt af 

Annemette Schønberg Johnsen og Lene Hatt) 

11. Valg af revisor og revisorsuppleant 

12. Eventuelt 

 
DAGSORDEN REFERAT 

Velkomst ved formand Lene Hatt 

17 deltagere 

1. Valg af dirigent 

 

Mogens Sørensen  

2. Valg af referent 

 

Ane Riise-Knudsen 

3. Godkendelse   

af dagsorden 

 

Indkaldt pr. mail d. 04.01.2024, med 3 ugers varsel ifølge vedtægterne. 

Bemærkning: Vedtægterne bør sendes ud sammen med indkaldelse til 

generalforsamling 

Godkendt 

4. Beretning  

 v/ formanden  

 

 

 

 

 

 

Formand Lene Hatt (LH) startede beretningen med at tage 

”arbejdstøjet” på (et forklæde med ”I love SF”) og med det positive 

slogan ”Det skal være sjovt at være SF’er”. 

Formanden berettede bl.a. om lokalt formandsskifte, Nytårskur, 1. Maj, 

Grundlovs-arrangement på Gedser Odde, hvor næstformand Lis 

Kaufmann holdt tale. 



SF Guldborgsund   

Referent: Ane Riise-Knudsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bemærkninger: 

 

Medlemsmøder og formøder til byrådsmøder er åbne for alle 

medlemmer. 

Kommende medlemsmøde er d. 26. feb. 2024 sammen med SF Lolland 

og SF Vordingborg.  

Medlemsundersøgelse udsendt. 

Pr. d. 1. jan. 2024 var medlemstallet 120. 

Opdateret medlemstal efter restanceoprydning i februar 2024 er 77. 

Landsmøde d. 9. marts 2024, her vil SF Guldborgsund gerne sætte 

store fodaftryk. 

Bestyrelsesmedlem Valon Shaqiri stillede op til SF’s landsledelse på et 

ekstraordinært repræsentantskabsmøde i SF Sjælland, men Michael 

Gråkjær blev valgt. Valon stiller op på selve landsmødet. 

Til sommer er der valg til Europavalget. Joan Kragh SF Guldborgsund. 

stiller op. 

Valgkampen til kommunalvalget er allerede løbet i gang af flere 

partier. Valgstrategi-udvalget søger flere medlemmer. 

Som formand og ven sluttede Lene beretningen med at takke 

Flemming Stenild for 53 års engagement i SF, lokalpolitik, 

regionsråds- og amtsrådsarbejde. Landsledelsen og hans utrættelige 

indsats for retfærdighed, lighed og socialt og menneskeligt udsatte.  

 

Lis Kaufmann: Flemming fik mig til at melde mig til 

regionsbestyrelsen i SF Sjælland. 

Beretning godkendt 

Se bilag 1 

5. Beretning fra 

byrådsmedlem 

Annemette Schønberg 

Johnsen, 

formand for 

 

 

 

 

 

 

 

Annemette S. Johnsen (ASJ) startede sin beretning med at tage tråden 

om Flemming Stenild op og fortalte om hvordan hun som barn hørte 

Flemming.  

ASJ gennemgik de mange aktiviteter Teknik, Klima og Miljøudvalget i 

Guldborgsund kommune har haft på dagsordenen i hendes 

udvalgsformands-periode og dele af byråds-arbejdet. 

ASJ kom, blandt meget, ind på: 

- placering af havmøller, vindmøller, solcelleanlæg, 

ladestandere, ny bæredygtig udbuds- og indkøbspolitik,  



SF Guldborgsund   

Referent: Ane Riise-Knudsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bemærkninger: 

 

- borgermøder om udvikling af lokalmiljøer, bl.a. et 

microprojekt i Skelby 

- nedlæggelse af busruter,  

- Havnemiljø i Nyk. F., forslag om et nyt kulturhus ”Bastebro-

huset”,  

- Bevaringsværdige bygninger og kondemneringer 

- udstykning ved Pandebjerg/Ny Kirstineberg 

- Destination Sydfalster  

- Oversvømmelser og stormskader  

- Byggesager og lokalplaner: Engboulevarden, DLG -grund ved 

Prinsholmen, Schiller-projektet, ”Scan-Lux” ferieboligerne og 

lokalplan, etagebyggeri ved tidl. Bowlingcenter og 

Genforeningspladsen, her var SF imod projektet 

- Indsats overfor faldefærdige og kondemnerings-modne boliger 

- Vellykket nedrivning af bygning til genbrug af 

byggematerialer bla. mursten. 

- Facaderådene, der har nedlagt sig selv. 

- Turistkontorer, der erstattes af infopunkter 

- Forslag om lukning af lokale biblioteks-afdelinger og 

borgerservice  

- Affaldssorteringen  

- Budget-udmeldinger fra direktionen var forslag om massive 

besparelser. 

- Socialområdet og Pleje- og Ældreområdet blev delvist skånet. 

- Ny strategi for at nedbringe fravær blandt kommunalt ansatte 

afprøves i udvalgte områder  

- Udlevering af Hjælpemidler er gjort let tilgængelig 

- ASJ anbefalede kommunens BIO-økonomiske konferencer 

- MILJØ, KLIMA OG NATUR vil fortsat stå som vigtige 

indsatsområder for SF. 

ASJ beskrev byrådet som engageret og aktivt, og fremhævede det 

gode samarbejde i Teknik, klima og miljøudvalget, særligt 

samarbejdet med næstformand Stine Steffensen (DF) giver god 

sparring. Tanker om at lave en kulturmiljø-politik 

ASJ ærgrede sig over, at SF’s ”lokale” folketingsmedlem Anne 

Valentina Berthelsen ikke er mulig at få kontakt til og ikke har 

været på besøg i Guldborgsund! 

 

ASJ sluttede sin beretning med at give et indblik i hvor presset et 

byrådsmedlem kan være, og takkede bestyrelsen, og særligt 

formand LH, for stor støtte og input.  

 

Valon: roste ASJ for at være et engageret og aktivt byrådsmedlem, 

som holder SF Flaget højt i byrådet. 



SF Guldborgsund   

Referent: Ane Riise-Knudsen 

       Roste formand Lene Hatt for at træde til som formand  

      og være meget vidende og opmærksom på, hvad der sker politisk. 

Rita Paldrup roste også ASJ for en grundig og fyldestgørende 

beretning og formand Lene for indsatsen. 

Beretningen blev godkendt 

Se bilag 2 

6. Godkendelse  

af revideret regnskab 

Kasserer Johan Thaae Vest (JTV) gennemgik regnskabet og betegnede 

året som et stille år (uden valgkampagne). Kassebeholdningen er nu 

uden frimærker. 

Regnskab godkendt 

Se bilag 3 

7. Vedtagelse af budget 

 

Kasserer JTV gennemgik budgettet og gjorde opmærksom på, at der 

spares op/henlægges til kampagner i forbindelse med kommende valg 

(kommunalvalg i 2025) 

Budgettet vedtaget 

Se bilag 3 

8. Indkomne forslag  der er ikke indkommet forslag 

 

9. Opdateringer  

af SF Guldborgsunds 

Arbejdsprogram  

2022-25 

Gennemført, sproglige ændringer og tilføjelser fremhævet med hhv. 

grøn, gul og rød. 

Nye klima-punkter, grønne by- og boligplaner. 

Opdateret Arbejdsprogram godkendt 

Se bilag 4 

10. Valg til bestyrelse og 

suppleanter 

VALGT BLEV: 

Formand:  Lene Hatt (på valg i lige år) 

Sekretær: Ane Riise-Knudsen (på valg lige år) 

 

3 bestyrelsesmedlemmer (på valg hvert år):  

Valon Saciri  

Joan Kragh 

Mogens Sørensen 

 

2 suppleanter (på valg hvert år): 



SF Guldborgsund   

Referent: Ane Riise-Knudsen 

Annemette S. Johnsen 

Pi Rasmussen 

11. Forslag til politisk 

udtalelse/ 

pressemeddelelse 

Forslag fremlagt af Annemette Schønberg Johnsen og Lene Hatt 

og omtaler bl.a.:  

- formandsskiftet,  

- borgerrådgivning, whistleblower-ordning i kommunen, 

”kæmpesommerhuse”, SF’s klimahandlingsplan, 

- Nykøbing Sygehus blev del af Sjælland 

Universitetshospital,  

- valg til Europa-parlament, Joan Kragh fra SF 

Guldborgsund er kandidat,  

- kommende kommunalvalg. 

- Navnene på den nyvalgte bestyrelse i SF Guldborgsund 

 

Pressemeddelelsen blev godkendt 

se bilag 5 

 

12. Valg af revisor og 

revisorsuppleant 

 

Valgt blev: 

Revisor: Søren Lerche 

Revisorsuppleant: Thomas Nielsen 

 

13. Eventuelt 

 

Joan Kragh fortalte om opstilling og valgkampagne til EU 

Parlamentet.  

Joan har været i Bruxelles og i Europa-parlamentet, bl.a. med 

kandidaten fra Roskilde. Besøgte Margrethe Vestager og Kira 

Marie Peter- Hansen (SF). 

Alle kandidater opstilles i hele landet. 

Vigtigt at den Grønne gruppe vinder frem og at det ”røde” 

socialistiske islæt bliver tydeligt. 

 

Valon Shaqiri gav en kort beretning om arbejdet i 

regionsbestyrelsen i SF Sjælland, bl.a. om SF Guldborgsunds 

modstanden mod  at Nykøbing Sygehus blev centraliseret og del 

af Sjællands Universitetshospital. 

 

SF Sjælland har aktivitets- og arrangementspuljer. Gode idéer til 

anvendelse søges. Kasserer Johan vejleder gerne i formulering af 

ansøgning. 

 



SF Guldborgsund   

Referent: Ane Riise-Knudsen 

Formand LH takkede for valget og varslede at hun ikke fortsatte 

til hun blev 90. 

LH takkede for god ro og orden og mindede om medlemsmødet 

lige efter generalforsamlingen. 

 

Næste formøde før byrådsmøde er d. 15. feb. 2024 kl. 16.00. 

Åbent for alle medlemmer 

Næste medlemsmøde er man. d. 26. feb. i Nyk. F. sammen med 

SF Lolland og SF Vordingborg kl 19 på Rådhuset 

Næste medlemsarrangement er lør. d. 27. april:  Bustur rundt på 

Lolland og Falster. 

 


